

中臺科技大學提升境外生華語能力檢定獎勵實施要點

文件編號：RIC509

1121213 行政會議通過

- 一、中臺科技大學（以下簡稱本校）為鼓勵境外學生積極學習華語，提升華語能力，加強社會適應力、課業及職場競爭力，並獎勵學習成效績優學生，特訂定「中臺科技大學提升境外生華語能力檢定獎勵實施要點」（以下簡稱本要點）。
- 二、獎勵對象：具本校學籍之境外生（含專班學生）且母語非華語者，於在學期間參加華語文能力測驗（Test of Chinese as a Foreign Language, TOCFL），得以本要點訂定之獎勵標準申請獎勵金。
- 三、獎勵標準：
 - （一）報名國家華語測驗推動工作委員會舉辦之華語文能力測驗者，補助報名費，申領以每一等級一次為限，亦不得降級申請。
 - （二）通過華語文能力測驗，分別頒發以下之認證獎勵金，於測驗結束後2個月內檢附申請表及華語文能力測驗證書影本，繳至招生及國際合作處(以下簡稱本處)辦公室，申領以一次為限，同一級不得重複申請，亦不得降級申請。
 1. 通過華語文能力測驗 B1 級，核發 2,000 元認證獎勵金。
 2. 通過華語文能力測驗 B2 級，核發 4,000 元認證獎勵金。
 3. 通過華語文能力測驗 C1 級，核發 6,000 元認證獎勵金。
 4. 通過華語文能力測驗 C2 級，核發 8,000 元認證獎勵金。
- 四、辦理時間：每學期開學初辦理一次，實際時間依公告為主，逾期概不受理。
- 五、審查程序及公告：於申請截止日後，申請表送交本處處務會議初審，再送高等教育深耕計畫辦公室會議複審，通過者依本要點核發獎勵金；審查結果於5月底及11月底前公告周知。
- 六、本要點之經費來源，由教育部高等教育深耕計畫或相關計畫經費項下支應，並得視每年取得獎勵補助經費及本校經費規劃情況增減獎勵金額，當年度預算數用罄後即不再核發本獎勵金。
- 七、本要點經行政會議通過後實施，修正時亦同。

Implementation Regulations of Awards for Foreign and Overseas Chinese Students with the Purpose of Enhancing Their Chinese Language Proficiency at Central Taiwan University of Science and Technology (New Draft)

Submitted to the Executive Meeting on Dec 1st, 2023 for review

- I. With the aim of encouraging foreign and overseas Chinese students to actively learn Chinese, improving their Chinese language proficiency, enhancing their social adaptability and competitiveness in the classroom and workplace, and rewarding students with excellent academic performance, Central Taiwan University of Science and Technology (hereinafter referred to as the school) has formulated the “Implementation Regulations of Awards for Foreign and Overseas Chinese Students with the Purpose of Enhancing Their Chinese Language Proficiency” (hereinafter referred to as the regulations).
- II. Subjects: Foreign and overseas Chinese students (including specialized students) who enrolled in the school and their mother tongue is not Chinese. Those who take the Test of Chinese as a Foreign Language (hereinafter referred to as TOCFL) during their study period can apply for an award based on criteria in this document.
- III. Award Criteria:
 - (1) Students who register for the TOCFL organized by the Steering Committee for the Test of Proficiency-Huayu (SC-TOP) will be subsidized the application fee. The school only provide application fee once for each level and will not accept downgraded applications.
 - (2) The following awards will be given to students who have passed the TOCFL. An application form and a copy of the TOCFL test certificate must be submitted to the Office of Admissions and International Cooperation (hereinafter referred to as “OAIC”) within 2 months after the completion of the test. The application is limited to only once; repeated applications for the same level of proficiency test are not permitted, and the school will not accept downgraded applications.
 1. Students who pass the Level B1 of TOCFL test will be awarded TWD 2,000.
 2. Students who pass the Level B2 of TOCFL test will be awarded TWD 4,000.
 3. Students who pass the Level C1 of TOCFL test will be awarded TWD 6,000.
 4. Students who pass the Level C2 of TOCFL test will be awarded TWD 8,000.
- IV. Processing Time: Once at the beginning of each semester. The actual time depends on the announcement of the school. Late applications will not be accepted.
- V. Examination Procedures and Announcement: After the application deadline has passed, the application forms will be sent to the OAIC's executive meeting for review and approval, then the school will send them to the meeting of the Higher Education Sprout Project [office](#) for re-examination. Those who pass the examinations will be granted the awards in accordance with the provisions of this regulation. The examination results will be announced in the bulletin by the end of May and the end of November.
- VI. The funding source is supported by the Ministry of Education's Higher Education Sprout Project or related programs. The amount of the awards may be increased or decreased depending on the amount of received funding each year and the university's funding body.

The awards will not be issued when the budget for the current year has been used up.

VII. This regulation shall come into effect after it has been approved and amended by the Administrative Meeting.